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1. Kunt u aangeven waarom het Rijk geen aandeelhouder kan worden van de
kerncentrale?

In Frankrijk blijkt dit wel mogelijk te zijn daar de Staat daar de enige eigenaar is van 
EDF en zo eigenaar van alle kerncentrales.  

Het is niet per definitie onmogelijk maar bij het bespreken van de opties 
heeft het Rijk aangegeven niet de voorkeur te hebben om aandeelhouder 
van een kerncentrale te worden.  
De belangrijkste overweging die het Rijk hierbij gaf was dat zij zich wil 
beperken tot haar wettelijke rol als toezichthouder op de kerncentrale 
(ANVS) en deze niet wil vermengen met ook een rol als aandeelhouder 
van de kerncentrale. 

In de brief van Justion over de verkoopprijs staat op pagina 8 het volgende te lezen: 
“Bovendien is bekend dat niet alle huidige aandeelhouders van PZEM ook weer 
aandeelhouder willen worden van GBE Aqua B.V., waardoor de splitsingsoptie hoe dan 
ook als mogelijkheid komt te vervallen.” 

2. Kunt u aangeven waarom niet alle huidige aandeelhouders van PZEM ook weer
aandeelhouder willen worden van GBE Aqua BV?

De colleges van provincie Zuid-Holland en de provincie Noord-Brabant 
hebben beiden gezien hun zeer geringe aandelenbelang in PZEM (beide 
0,05%) aangegeven geen aandeelhouder te willen worden van GBE Aqua. 
Dit zou betekenen dat ze voor 0,05% zouden deelnemen in GBE Aqua. 
Het publieke belang is daarnaast voor Zuid-Holland gering omdat het 
publieke belang al wordt behartigd door de Zuid-Hollandse gemeenten 
die deelnemers zijn in GBE (de andere 50% aandeelhouders van Evides). 
Daarnaast staat met het geringe percentage financieel gezien de 
administratieve last niet in verhouding tot de dividendopbrengst indien 
gekozen wordt voor aandeelhouderschap.  

Voornoemd fragment lijkt haaks te staan op een antwoord wat in de Q & A te lezen valt:  
“Het is een  vrije keuze om ook aandeelhouder van GBE Aqua B.V. te worden. Indien er 
aandeelhouders van PZEM zijn die niet mee willen doen in GBE Aqua worden deze 
‘overblijvende’ aandelen naar rato verdeeld onder de deelnemers in GBE Aqua.”   

3. Kunnen wij uit dit fragment uit de brief van Justion concluderen dat er geen consensus
is over de optie splitsing dus dat dit eigenlijk geen optie is of maakt dit niet uit (zie
voornoemd antwoord).

Uit het memo van Justion valt te concluderen dat juridische splitsing, los 
van het besluit of alle aandeelhouders meedoen, sowieso juridisch geen 
optie is.  
Inclusief de Provincie Zeeland zijn er 19 aandeelhouders van PZEM. Wij 
hebben de 18 overige aandeelhouders gevraagd om voor 14 juli aan te 
geven of zij de intentie hebben deel te gaan nemen in GBE Aqua. 15 van 
de 18 aandeelhouders hebben aangegeven deze intentie te hebben. 
Inclusief de Provincie Zeeland betekent dit dat een meerderheid van ruim 
90% de intentie heeft om deel te nemen in GBE Aqua. Het college van 1 
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Of is dit afhankelijk van hoeveel aandeelhouders (waarbij hun invloed meeweegt naar 
rato van de grootte van hun aandelenpakket nemen wij aan) geen aandeelhouder willen 
worden van GBE Aqua BV? 
Indien het laatste het geval is, wat voor oplossing komt er dan voor deze 
aandeelhouders die geen interesse hebben? 

gemeenten heeft nog geen besluit genomen maar wel aangegeven een 
positieve grondhouding te hebben om deel te gaan nemen. Het formele 
besluit dient na de zomer genomen te worden door de gemeenteraden. 
Het betreft een vrije keuze van de afzonderlijke raden en staten om al 
dan niet deel te willen nemen in GBE Aqua. 

4.  Hoe ver reikt de zeggenschap van de Provincie eigenlijk in dit dossier? Er zijn nogal 
wat partijen die iets in de melk te brokkelen hebben. 

Indien de Provincie besluit tot het afgeven van de garantie voor de lening 
van GBE Aqua B.V. om de aandelen Evides te kopen, is daarmee de eerste 
belangrijke stap voor ontvlechting gezet. Daarnaast zullen ook de 
gemeenteraden in september/ oktober moeten besluiten tot deelname 
in GBE Aqua. 
De RvB en RvC van PZEM hebben in de AvA van mei 2021 de intentie 
uitgesproken om de aandelen Evides te verkopen.  
GBE heeft mondeling aangegeven bereid te zijn om toestemming te 
verlenen aan PZEM om het aandelenbelang in Evides te verkopen aan 
GBE Aqua. 
De besluitvorming door GBE Aqua (aankoop aandelen van PZEM; 
aantrekken lening, etc.) is afhankelijk van de besluitvorming in de AvA, 
die dus gevormd gaat worden door nagenoeg alle huidige PZEM-
aandeelhouders. 

 
 
 

 
 




